

**Committee:** World Health Organisation

**Issue:** Bioethics, transhumanism, vaccinations

**Author:** Israel

In recent years, advancements in the fields of both medicine and artificial intelligence have produced a new moral and medical topic: transhumanism. The medical knowledge has been expanded, and with the help of artificial intelligence, researchers have found more and more ways to improve the human body. The essential question in this topic is where this should stop? This is a subject of debate around the world, especially in countries with fundamental religious communities such as Israel.

The orthodox Jewish movement in Israel is not very large compared to the population, however it has a lot of lobbying power, due to the mission of the Israeli state to be a homeland and refuge for Jews around the world. Therefore, the orthodox and very conservative wing of Judaism has had a large influence in its politics, until 2027, when the two-state solution came into place and the political right were excluded from government. In rural areas particularly, the conservative ideas of the Orthodox Jews spread far, and this leads to an oppressed and enraged conservative movement, which sabotages and blocks the government's more liberal ideas.

Due to this, the Israeli government cannot pass laws deemed extremely liberal, as they will be met with large protests and strikes. Therefore, the Israeli government will try to maintain the status quo and not make big changes to legislation.

As far as vaccinations go, Israel has previously used fairly extensive vaccination programs during the global pandemic COVID-19, and the only controversy was the extent to which Palestinians were given the vaccine.

This problem will not exist in future though, as Palestine is now entirely a separate state and can solve pandemics themselves.

Overall, Israel is a state with advanced medical systems, and they will be happy to maintain their progressive position concerning vaccinations. In the topic of bioethics, it is important for the state to listen to the more conservative views, because the conservative powers in Israel are still strong, and one of the main priorities is to maintain internal security in the first years of the new Israel.

**Comité:** Organisation Mondiale de la Santé

**Sujet:** Bioéthique, transhumanisme, vaccinations

**Auteur:** Israël

Dans les années précédentes, avancées dans la médecine et l'IA ont fait émerger une nouvelle question de l'éthique et de la médecine : celle du transhumanisme. Les connaissances médicales ont été augmentées et avec l'aide de l'IA, les scientifiques ont pu trouver de nouvelles façons d'améliorer le corps humain. La question la plus importante maintenant est où on doit arrêter avec les modifications au corps humain. Ça fait partie de débats dans tout le monde, particulièrement dans les pays avec des communautés religieuses fondamentalistes comme Israël.

Le mouvement juif-orthodoxe en Israël représente une minorité de la population, mais encore une minorité très véhémente, étant donné que le pays devrait être un refuge pour les juifs. C'est pour ça que les ultra-conservateurs ont exercé une grande influence sur la politique d'Israël, jusqu'à 2027, quand l'extrême droite a été exclue de la politique.

Particulièrement dans les régions rurales, l'idéologie du judaïsme orthodoxe est répandue, et l'extrême droite montre son pouvoir dans les grèves et les manifestations parfois violentes.

Donc le gouvernement est très hésitant à adopter de nouvelles lois sur le transhumanisme et ils souhaitent maintenir le statu quo.

Dans le thème des vaccinations, Israël était un pays très progressiste en concernant la proportion de la population vaccinée pendant la pandémie de COVID. La seule controverse était que les Palestiniens se sont sentis discriminés par le gouvernement, mais maintenant ils ont leur propre état, donc ils peuvent se vacciner eux-mêmes.

En conclusion, l'état d'Israël sera très heureux de maintenir sa position progressiste sur les vaccinations, mais il va rester très réservé sur le sujet du transhumanisme pour ne pas fâcher les conservateurs et les juifs orthodoxes.